
Strona 1 z 5 
 

PROTOKÓŁ  
z  VI SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE 
odbytej w dniu 19 lutego 2015 roku 

w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 
Otwarcie obrad – godz. 1000, zamknięcie – godz. 1240. 

Na ustawowy stan rady – 15 radnych, udział w obradach brało 15 radnych – lista obecności w 
załączeniu do protokołu.  

 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Sekretarz Gminy – Renata Plucińska  

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Radca Prawny – Andrzej Frontczak 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej – Agnieszka Drzazga 

Kierownik Ref. Organizacyjnego, Spraw Społecznych i Obywatelskich – Teresa Gałązka 

Sołtys sołectwa Kamieniki – Ignacy Toruński 

 

PORZĄDEK OBRAD 

 

1. Otwarcie obrad VI sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Brąszewice w roku 2014. 

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 
Brąszewice w roku 2014. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Brąszewice na rok 2015. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
w Gminie Brąszewice na rok 2015. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki pomostowej w 2015 roku z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 2015 roku z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Brąszewice na lata 2015-2029. 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie obrad VI sesji Rady Gminy. 
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Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad VI sesji Rady 
Gminy dokonał przewodniczący rady Pan Adam Sowizdrzał. Powitał radnych oraz zaproszonych gości 
biorących udział w obradach.  

 

Ad. 2   

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany po zmianach porządek obrad. Ze względu na brak 
uwag do proponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie. W 
głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie wniosła zastrzeżeń i 
opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem proponowanego porządku. 

 

Ad. 3   

W sprawozdaniu ze swej działalności między sesjami w okresie od 12 lutego 2015 r. do dnia 18 lutego 
2015 roku, Wójt poinformował:  

 

1. W dniu 12  lutego 2015 roku usuwano nadmiar gruntu z pobocza drogi w miejscowości Salamony  

2. Dnia 13 lutego 2015 roku wycięto krzewy z pasa drogowego w miejscowości Zadębieniec. 

3. W dniach 16 i 17 lutego 2015 roku –  kontynuowano usuwano nadmiar gruntu z pobocza drogi w 
m. Salamony oraz wycinano zakrzaczenia i gałęzie zwisające z drzew na drogę. 

4. Usuwano pnie z pasa drogowego ( droga Brąszewice – Kosatka). 

5. W dniu 12 lutego 2015 r. ogłoszono przetarg na Przebudowę drogi relacji Brąszewice – Sokolenie  
(do oczyszczalni ścieków). Otwarcie ofert nastąpi 27 lutego 2015 r. 

6. W dniu 17 lutego 2015 r. złożono wniosek o dofinansowanie ze środków budżetu województwa 
łódzkiego pochodzących z tytułu wyłączenia gruntów rolnych z produkcji rolnej przebudowy drogi 
relacji Brąszewice- Sokolenie. 

 

Po wysłuchaniu sprawozdania wójta ze swej działalności między sesjami, radni biorący udział  
w sesji nie wnieśli do sprawozdania żadnych uwag. 

 

Ad. 4  

Radny Grzegorz Kulig – zapytał, czy interpelacje dotyczące dróg powiatowych są przesyłane do PZD 

Wójt Gminy odpowiedział, że interpelacje są zbierane z kilku sesji i przesyłane do PZD. 

Radna Dorota Lipka – poinformowała, że przy drodze powiatowej na Błotach były usuwane korzenie, 
jednak nie zostało to należycie dokończone. 

Wójt Gminy poinformował, że zostanie ta informacja przekazana do PZD. 

Radny Jerzy Ławniczak poinformował: 

- o złym stanie drogi w kierunku Przyczałek (natrysk), 

- o złym stanie drogi powiatowej w Wólce Klonowskiej. 

Wójt Gminy powtórzył, że każda interpelacja dot. dróg powiatowych zostanie przekazana do PZD. 

Radny Adam Laskowski poinformował, że rozmawiał z Dyrektorem PZD i dowiedział się, że droga 
biegnie w innym miejscu niż w dokumentacji, a PZD będzie chciało tą drogę przekazać Gminie. 

Radny Jarosław Plichta – zapytał kiedy na sesję będzie zaproszony Dyrektor PZD 

Wójt Gminy poinformował, że zaproszenie zostanie wysłane na jedną z najbliższych sesji. 

Radny Jan Stawirej – poinformował o dziurze na drodze obok Abla. 
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Ad. 5 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
w Gminie Brąszewice w roku 2014 odczytała Pełnomocnik Wójta ds. realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Teresa Gałązka. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 

Radny Jan Stawirej – zapytał kto jest pełnomocnikiem ds. realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i kto pracuje w komisji GKRPA. 

Teresa Gałązka poinformowała, że zarządzeniem Wójta Gminy została powołana na pełnomocnika 
oraz przedstawiła skład Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Radny Jerzy Ławniczak pytał jak duży jest problem alkoholizmu na terenie Gminy. Odpowiedzi udzielił 
Wójt Gminy i pełnomocnik ds. realizacji GPPRPA. 

Radny Jacek Piotrowski – zapytał, jakie są warunki kontroli korzystania z zezwoleń na sprzedaż 
alkoholu. Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy i pełnomocnik ds. realizacji GPPRPA podkreślając, że na 
bieżąco sytuacja jest monitorowana i wszystkie zgłoszenia zostają sprawdzane. Dodano, że większe 
uprawnienia w kontroli sprzedaży alkoholu ma Policja. 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Brąszewice w 
roku 2014 odczytała Pełnomocnik Wójta ds. realizacji GPPRPA – Teresa Gałązka. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 

 

Przewodniczący zarządził 5 minut przerwy. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Brąszewice na rok 2015. 

Radny Jacek Piotrowski wyraził swoją opinię, że wynagrodzenie pełnomocnika GPPRPA powinno być 
pokrywane z ogólnych kosztów administracyjnych. 

Wobec braku innych pytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady Gminy poddał ją pod 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad.  

Rada nie wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się większością głosów (głosów ZA przyjęciem uchwały 14, 
WSTRZYMAŁ SIĘ - 1 głos) za przyjęciem Uchwały Nr VI/23/2015 w sprawie zatwierdzenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Brąszewice na rok 2015. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Brąszewice na rok 2015. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr VI/24/2015 w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
w Gminie Brąszewice na rok 2015. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki pomostowej 
w 2015 roku z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Skarbnik Gminy poinformowała o zmianie w tytule i w treści projektu uchwały. 
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Radny Jan Stawirej wskazał w projekcie uchwały zapisy które są dla niego niezrozumiałe. Wyjaśnień 
udzieliła Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr VI/25/2015 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie w 2015 
roku z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 2015 roku 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr VI/26/2015 w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 2015 roku z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 
Gminy na 2015 rok. 

Radny Jacek Piotrowski wskazał rozbieżność między projektem tej uchwały, a uchwałą w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki. Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr VI/27/2015 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Brąszewice na lata 2015-2029. 

Skarbnik Gminy poinformowała o konieczności zmian w WPF i udzieliła wyjaśnień. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr VI/28/2015 w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Brąszewice na lata 2015-2029. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 13 

Wójt Gminy przedstawił Radzie Gminy pismo od Dyrekcji Szkoły Podstawowej w Brąszewicach 
dotyczące prośby o wsparcie finansowe budowy parkingu przy szkole oraz ustosunkował się do 
potrzeby budowy takiego obiektu dodając, że równie ważna jest budowa zatoczki autobusowej przy 
gimnazjum. 

Przybyła na obrady Rady Gminy Dyrektor SP w Brąszewicach – Janina Kurzaj poinformowała o 
wstępnych planach tej inwestycji i o ewentualnych możliwościach jej finansowania. 

Rada Gminy wyraziła opinię, że bez poznania szacunkowych kosztów tej inwestycji nie można 
jednoznacznie opowiedzieć się o wsparciu lub odrzuceniu tej inicjatywy. 
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Wójt Gminy dodał, że każdy pomysł, aby poprawić bezpieczeństwo dzieci jest dobry i należy go 
przeanalizować. 

 

Wójt Gminy zaprosił Radnych do udziału w trwających obecnie zebraniach wiejskich w sprawie wyboru 
sołtysów i członków Rad Sołeckich. Poinformował również o najczęściej poruszanych przez 
mieszkańców pytaniach i problemach. 

 

Wójt Gminy wyraził opinię, że nie da się uciec od dalszej regulacji w obszarze gospodarki ściekowej. 

Radny Jacek Piotrowski stwierdził, że do odległych od Brąszewic miejscowości nigdy nie będzie 
doprowadzona kanalizacja, bo jest to nieekonomiczne. 

Wójt Gminy dodał, że tam gdzie nie dotrze kanalizacja będą musiały powstawać przydomowe 
oczyszczalnie ścieków. 

 

Wójt Gminy przedstawił pismo dotyczące odstrzału dzików i poinformował, że będzie popierał każde 
legalne zmniejszenie populacji dzików, które wyrządzają duże szkody w uprawach. 

 

Wójt Gminy poinformował, że do Urzędu Gminy wpłynęło pismo z Ministerstwa Finansów w którym 
poinformowano o zmniejszeniu subwencji oświatowej o 208 699 zł. Zostało wystosowane z Urzędu 
Gminy pismo z zapytaniem o przyczyny tej zmiany oraz o zwrot poprzedniej kwoty subwencji. 

Dodał, że tak duże zmniejszenie subwencji jest ogromnym ciosem dla budżetu gminy, który został 
przyjęty 30 grudnia 2014, gdzie pismo dotyczące kwot subwencji oświatowej Gmina otrzymała w 
październiku 2014 r., a zmniejszenie już uchwalonego budżetu nastąpiło 13 lutego 2015 r. 

Radna Dorota Lipka zapytała kto jest administratorem budynku Szkoły Podstawowej w Żurawiu i co 
stało by się z nim, gdyby szkoła została zlikwidowana. 

Wójt Gminy odpowiedział, że budynek szkoły jest własnością Gminy i nie można pozwolić na to by 
uległ zniszczeniu. 

Dyrektor SP w Brąszewicach Janina Kurzaj dodała, że dobrze było by utworzyć punkt rehabilitacyjny 
podobny jak w Brzeźniu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady VI sesji Rady Gminy.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołował:  
Sylwester Domagała 


